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P R O T O K Ó Ł    Nr II.2018

ze zwyczajnej II sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 30 listopada  2018 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 1100, a zakończyła o godz. 1210 .  

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  12,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 
Obecni:

1.Bach Krzysztof

2.Bułatewicz Wojciech

3.Horosz Katarzyna

4.Jaroszewicz Grzegorz

5.Jucha Magdalena

6.Łapiński Mariusz 

7.Małoń Adam

8.Normantowicz-Horczak Małgorzata

9.Olchowik Danuta

10.Olchowik Leszek

11.Onoszko Michał Antoni

12.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Kędyś Elżbieta Irena

3. Oleksza Sławomir
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Uczestniczyli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

3. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

4. Ewa Katarzyna Grasewicz - Kierownik GOPS

5. Agnieszka Monika Kukisz - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babikach

6. Olchowik Bohdan  -Dyrektor Szk. Podstawowej w Szudziałowie

7. Elżbieta Grażyna Jaroszewicz - Dyrektor GOAKiR

8. Aleksander Lickiewicz - Nadleśniczy Nadleśnictwa Krynki

9. Krzysztof Milewski - Komendant w PSG w Szudziałowie

10.Piotr Picewicz - Przedstawiciel PSG w Krynkach

11.Wojciech Bułatewicz - Członek Rady Powiatowej Izby Rolniczej

12. Leszek Olchowik  - Delegat do Walnego Zgromadzenia PIR

13.Mirosław Surowiec - Prezes  Zarządu Gminnego OSP

14.Sołtysi wsi - 14 osób.

Przed  otwarciem sesji  w  obecności  wszystkich  zgromadzonych  Pan  Tadeusz
Tokarewicz – Wójt Gminy dokonał przekazania zakupionego sprzętu dla jednostek
OSP w Szudziałowie, Zubrzycy Wielkiej i Wierzchlesiu. Sprzęt został zakupiony
przy udziale środków finansowych pozyskanych spoza budżetu gminy.

Pan  Mirosław  Surowiec  –  Prezes  Zarządu  Gminnego  OSP  podziękował  za
przekazany  jednostkom sprzęt  i  za  aktywność  w  tym zakresie  Wójtowi  Gminy
i pracownikom Urzędu Gminy.

Otwarcia  II  sesji  dokonał  Pan  Leszek  Olchowik  –  Przewodniczący  Rady
Gminy.  Przywitał  przybyłych  na  obrady  następnie  w  skrócie  poinformował
o tematyce obrad.

Następnie  przypomniał  treść  projektu  porządku  przekazanego  łącznie
z zaproszeniami.

Uwag nie było i porządek przyjęto 12 głosami.
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Porządek:

1.Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Zastosowanie zwolnień w podatku od nieruchomości.
4. Ustalenie ceny żyta i ceny drewna tartacznego do podatków na 2019 rok.
5. Określenie zasad w sprawie dożywiania.
6. Wprowadzenie zmiany w budżecie gminy na 2018 rok.
7. Zmiana Statutu Gminy.
8. Ustalenie składników wynagrodzenia Wójta Gminy.
9. Wolne wnioski.
10.Odpowiedź na wolne wnioski.
11.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad,  w tym dane o opiniach Komisji  na temat
materiałów były w posiadaniu radnych.
(Kopie materiałów w załączeniu).

Wyjaśnienia dotyczące wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości
przedstawił  Pan  Tadeusz  Tokarewicz  –  Wójt  Gminy.  Chodziło  o  zwolnienie  od
podatku budynków i gruntów związanych z działalnością OSP, jak też o uniknięcie
sztucznego zwiększania dochodów gminy.

Uwag  nie  było  i  po  odczytaniu   przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy
projektu  –  uchwałę  przyjęto  12  głosami.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr II.5.2018

stanowi w protokole stronę Nr 8.
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Ad.4.

W tej części obrad przystąpiono do ustalenia ceny żyta i ceny drewna tartacznego
do naliczenia podatków na 2019 rok.

Przewodniczący  wszystkich  Komisji  poinformowali,  że  Komisje  wnoszą
o utrzymanie cen ogłoszonych przez GUS.

Wójt Gminy zabierając głos wyjaśnił, że Rada Gminy nie może podwyższać
cen,  a  obniżenie  spowodowałoby  mniejsze  wpływy  do  budżetu,  co  w  sytuacji
potrzeb gminy nie  jest  wskazane,  zwłaszcza,  że  subwencja  na rok przyszły  jest
niższa o ok. 600 tys. złotych.

Ceny ogłoszone przez GUS są porównywalne do cen z lat ubiegłych.
W głosowaniach Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za utrzymaniem

ceny  żyta  i  jednogłośnie  ceny  drewna  tartacznego  do  podatków  na  2019  rok
ogłoszonych przez GUS.

Ad.5.

Z upoważnienia Wójta Gminy projekty uchwał dotyczące dożywiania omówiła Pani
Ewa Katarzyna Grasewicz – Kierownik GOPS.

Uwag  nie  było  i  po  odczytaniu  kolejno   przez  Przewodniczącego  Rady
Gminy  projektów  –  obie  uchwały  przyjęto  12  głosami.  Nie  było  głosów
przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr II.6.2018

stanowi w protokole stronę Nr 9.

UCHWAŁA  Nr II.7.2018

stanowi w protokole stronę Nr 10.

Ad.6.

Z upoważnienia Wójta Gminy projekt uchwały dotyczący zmian budżetu gminy na
2018 rok przedstawiła Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy prosił o wyjaśnienie rezygnacji w 2018 roku
z budowy wodociągu do Łaźniska.
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Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy stwierdził miedzy innymi:
 Projekt  budowy  zakłada  ułożenie  linii  w  pasie  drogi  powiatowej.   Droga

niedawno  budowana  posiada  gwarancję.  Wejście  w  pas  drogowy  spowoduje
utratę  gwarancji  i  przejęcie  obowiązków  wynikających  z  gwarancji   przez
Gminę. Nas na to nie stać.

 Podczas spotkania z mieszkańcami ustalono, że za ich zgodą najkrótsza linia
może zostać ułożona na ich działkach. Aktualnie są zbierane oświadczenia od
właścicieli  gruntów  by  zaprojektować  inny  przebieg  wodociągu.  Jeżeli  nie
będzie zgody od wszystkich wówczas wodociąg będzie projektowany po drodze
gminnej.

Innych  wypowiedzi  nie  było  wobec  tego  Pan  Leszek  Olchowik  odczytał
projekt uchwały dotyczący zmian budżetu i poddał pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami.  
 

UCHWAŁA  Nr II.8.2018

stanowi w protokole stronę Nr 11.

Ad.7.

 Z upoważnienia Wójta Gminy projekt uchwały dotyczący zmiany Statutu Gminy
przedstawił Pan Jan Muciuś – Inspektor.

Projekt zmierzał do umożliwienia przekazywania radnym materiałów na sesję
drogą elektroniczną.

Do propozycje  uwag  nie  wniesiono  i  po  odczytaniu  projektu  Pan  Leszek
Olchowik poddał pod głosowanie.

 Uchwałę  przyjęto  12  głosami.   Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr II.9.2018

stanowi w protokole stronę Nr  25.

W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę
w obradach.
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Ad.8.

Po przerwie kontynuowano realizację porządku obrad.
Pan  Leszek  Olchowik  –  Przewodniczący  Rady  Gminy,  zgodnie

z uprawnieniami przedstawił propozycje składników wynagrodzenia Wójta Gminy.
Uzasadniając stwierdził między innymi:

– Wójt miał przez 4 lata najniższe wynagrodzenie w powiecie.
– W ciągu całej kadencji mimo różnych przeciwności realizował zadania gminy

i zamierzenia jakie zakładał zrealizował.
– Proponowane stawki nie są najwyższe.

Uwag do propozycji nie zgłoszono.
Wobec  powyższego  Pan  Leszek  Olchowik  przedstawił  projekt  uchwały

i poddał pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr II.10.2018

stanowi w protokole stronę Nr  26.
Ad.9.

 
W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Michał Antoni Onoszko
– Jaka  jest  szansa  dokończenia  budowy  drogi  w  Minkowcach?  Nie  ma

w zamierzeniach przebudowy ulicy wsi.

Pani Danuta Olchowik
– Czy  jest  szansa  ułożenia  chodnika  we  wsi  Ostrów  Północny  przynajmniej

z jednej strony ulicy?

Pani Małgorzata Normantowicz-Horczak
– Czy przewiduje się przebudowę drogi w Horczakach?

Ad.10.

Zabierając głos Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy podziękował za przyznane
wynagrodzenie i za to, że dostrzeżono co zrobiono na terenie gminy.

Następnie ustosunkowując się do wypowiedzi radnych stwierdził:
– Wszystkie wypowiedzi dotyczą dróg powiatowych. Więc to nie ta sesja i nie to

miejsce by o tym mówić.
– W sprawie drogi do Minkowiec były trzy spotkania. Wyjaśnienia przedstawiał

Pan Starosta.
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– Same samorządy bez środków zewnętrznych nie podołają finansowo. Mieliśmy

uchwałę  o  dofinansowaniu  całego  zadania,  łącznie  z  ulicą  wsi  Minkowce
i przekazaniu 970 tys. złotych dla Powiatu, a mimo to Starostwo wprowadzało
w błąd informując, że nie mamy środków.

– Chodnik  w  Ostrowiu  Północnym  to  też  zadanie  Powiatu.  Moglibyśmy
ewentualnie dofinansować.

– Droga do Horczak miała być budowana w roku ubiegłym. Jest szansa, że przy
przebudowie mostu w Nowince zostaną środki na roboty w Horczakach. Trudno
jednak powiedzieć, co zdecyduje Powiat.

– Jest  nowe  Rozporządzenie  dotyczące  budowy  dróg  z  nowo  tworzonego
funduszu.  Nie  wszystkie  drogi  będą  podlegać  pod  dofinansowanie,  Będą
określone kryteria.  Trzeba jednak pamiętać,  że  na każde zadanie trzeba mieć
wkład własny.

– Koszty  robót  drogowych  bardzo  wzrosły.  Trudno  więc  liczyć,  że  możemy
przystąpić  do  realizacji  wielu  zadań.  Musimy  w  2019  roku  zmodernizować
oczyszczalnię  ścieków,  bo  mamy  na  ten  cel  przyznane  środki  z  zewnątrz
w wysokości 830 tys. złotych.

Ad.11.

Wobec  wyczerpania  porządku Pan Leszek  Olchowik  złożył  wszystkim życzenia
z okazji  Bożego Narodzenia, a następnie dokonał zamknięcia II zwyczajnej sesji
Rady Gminy dziękując wszystkim za  udział.

 
Protokołował:  


